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Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata 
 
405.007-14/2023. 

 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 
Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2023. november 29. 

napján 15 óra 30 perces kezdettel tartott közmeghallgatásáról, a Polgármesteri Hivatal 
Közgyűlési Termében. 

 
Jelen van:  Lakatos Ernő elnök, Bozik János elnök-helyettes, Váradi Béla, Kótai Gábor testületi tagok 
 
Távol maradt: Váradi Gábor testületi tag 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről:  
 
Dr. Biró Dániel  jogi ügyintéző, a jegyző képviseletében 
Sipos Melinda    önkormányzati ügyintéző 
 
Meghívottak: A csatolt jelenléti ív alapján. 
 
 
 
Lakatos Ernő elnök: Megállapítja, hogy a Testület 5 tagja közül 4 képviselő megjelent, a testületi ülés 
határozatképes, amelyet megnyit. Jegyzőkönyvvezetőnek felkéri Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek 
Bozik Jánost. Kéri, szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – közmeghallgatást 
tartanak. 
 

A Testület 4 igen szavazattal az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak 
szerint állapította meg. 

 
Lakatos Ernő elnök: Nagy tisztelettel köszöntött mindenkit, a Miskolc Megyei Jogú Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzat éves kötelező közmeghallgatásán. Köszönti a Hivatal dolgozóit, 
képviselőtársait és kollégáit, valamint a meghívott vendégeket. Külön köszönti dr. Bakk Richárd alezredes 
urat, a Miskolci Rendőrkapitányság vezetőjét. Köszöni neki, hogy elfogadta a meghívást. Köszönti továbbá 
Lengyel Rolandot, a Miskolci Önkormányzati Rendészet szakmai igazgató-helyettes urat, valamint Korózs 
Andrást a MIHŐ Kft. ügyvezető igazgatóját. 
Mielőtt rátérnének a meghívó szerinti napirendi pontra, szeretné elmondani, hogy azok a képviselők, 
akikről ott szó lenne, azok a szegregátumok, ahol ők vannak, ahol többségében romák élnek, sajnos senki 
nem jelent meg ezen a közmeghallgatáson. A közmeghallgatás feladata, hogy közügyekkel kell foglalkozni. 
És azok az önkormányzati képviselők, akik leginkább kompetensek lennének a felmerült kérdések 
megválaszolásában, nem értek rá megjelenni. Ha olyan kérdés érkezik valaki részéről, ami az adott 
képviselőhöz tartozik, az felírásra fog kerülni és továbbítani fogják felé. Megkér mindenkit, hogy ne 
személyes problémákkal álljanak elő, hanem közügyeket érintőkkel, kettő percbe sűrítve. Miskolc Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának van hat közfoglalkoztatottja, ők mind a kilenc szegregátumban jelen 
vannak és minden olyan problémát, ami felmerül, igyekeznek megoldani. Ezen túl közel 30 önkéntes 
személy segíti a munkájukat. A végzett tevékenységük által fontos, hogy napi kapcsolatban lehetnek a 
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szülőkkel, illetve elősegítik az intézmények és a szülők közti párbeszédet, illetve erősítik a kapcsolattartást 
is. Aktívan kapcsolódnak be az ott élő emberek problémáinak megoldásába. Tehát nemcsak saját 
magunkkal szemben van felelősségük, hanem szűkebb és tágabb környezetünk iránt is. Az intézmények 
elmondása alapján, vannak nehézségek a szülőkkel, nehezebb kapcsolatot tartani velük. Legtöbbjük nem 
jár sem szülői értekezletre, sem fogadóórára. Néhányuk teljesen elérhetetlen az iskola számára. Az iskola 
elvárásainak megértése, elfogadása, a közös gondolkodás, a gyerek nevelésével kapcsolatos elvek 
megbeszélése mind, mind fontos a tanulók fejlődése szempontjából. Véleményük szerint, ahol a problémás 
tanulók száma jóval magasabb az átlagostól, erre a segítő közreműködésre szüksége van. A probléma 
típusához, ismereteikhez igazodva, előre elkészített heti terv alapján végzik el a munkavállalók a feladataikat. 
A Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat a Népkonyhájával közösen szervezte a napi melegételosztást 
a szegényebb lakta területeken, heti öt napon keresztül, hétfőtől péntekig. Hozzávetőleg 700 adag/nap étel 
osztására került sor, a város különböző területein lévő szegényebb lakta részekben. Miskolc Megyei Jogú 
Város Roma Nemzetiségi Önkormányzat dolgozói osztották szét heti öt alkalommal a rászoruló emberek, 
családok részére. Ezt megelőzőn a munkavállalók kérdőív kitöltésével, illetve szórólapok osztásával, 
plakátok kirakásával mérték fel, hogy melyek azok a családok, személyek, akik igénybe szeretnék venni a 
szolgáltatást. Ételosztás helyszínei: Lyukóvölgy egész területe, Vasgyár egész területe, Tatárdomb, Őzugró, 
stb. volt. Az ételosztás 2019. novemberétől folyamatosan működik. Több ezer meleg étel kiosztására került 
sor a lakosság részére. 
Megemlékezést tartottak 2023. február 23-án. Azt mindenki tudja, hogy Csorba Róbert és kisfia, Csorba 
Robika gyilkosság áldozatai lettek. Akkor a Roma Önkormányzat elhatározta, hogy emléknappá nyilvánítja 
ezt a napot és ennek tiszteletére emléktáblát avattak az épületükön, hogy méltóképpen le tudják róni a 
kegyeletüket a két elhunyt előtt. Az igazi mondanivalója az volt ennek a kezdeményezésnek, hogy felhívják 
a társadalom figyelmét, hogy ilyen eset még egyszer ne forduljon elő. Ne csak a cigányság, hanem a magyar 
ember is tegyen az ellen, hogy ne fordulhasson elő többet ilyen borzalmas esemény Magyarországon.  
Március 21-én tartják a faji megkülönböztetés elleni küzdelem nemzetközi napját, röviden az antirasszista 
világnapot. Miről is szól az antirasszista világnap? Az Egyesült Nemzetek Szervezete (ENSZ) 1966-ban 
jelölte ki március 21-ét annak emlékére, hogy hat évvel korábban a dél-afrikai rendőrség ezen a napon tüzet 
nyitott és megölt 69 embert az apartheid rezsim által hozott, a nem fehér lakosság mozgását korlátozó 
törvény elleni békés tüntetésen. A rasszizmus elleni világnapon szerte a világban megemlékezéseket és 
demonstrációkat szerveznek - hazánkban 1990. óta - a rasszista kirekesztés és elnyomás ellen.  
Nemzetközi roma nap. Az 1971-ben első Roma Világkongresszus megrendezése óriási előrelépés volt a 
roma társadalomnak. Ezen a jeles napon fogadták el közös megegyezéssel a romák nemzeti jelképeit, mely 
napot az ENSZ hivatalosan is a Roma Kultúra Világnapjává nyilvánított. A kongresszuson döntés született 
a cigányság nemzeti jelképeiről. Ekkor fogadták el a zászlót, a himnuszt és az Opre Roma! – „Fel, 
cigányok!” jelmondatot. Április 8-át a IV. Roma Világkongresszuson, 1990-ben kiáltották ki hivatalosan is 
roma nemzeti ünneppé. Az esemény tiszteletére az ENSZ a Roma Kultúra Világnapjává nyilvánította 
április 8-át, a cigányság pedig legfontosabb „nemzeti” ünnepükként tartja számon.  
Roma majális. 2023. május 1-jén került megrendezésre a Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzata által a Munka Ünnepe alkalmából szervezett, mára már hagyománnyá vált rendezvény 
sorozata, amely Miskolcon az Avas kilátói sportcentrumban került idén megrendezésre. 25 csapat indult el 
a főzőversenyen, ahol az alapanyagok egy részéről, illetve a főzéshez szükséges tűzifáról a Roma 
Önkormányzat gondoskodott. Az ételek elkészítéséhez szükséges további tárgyi eszközöket a csapatok 
biztosították maguknak. Nagyon finom ételek készültek. Volt zene, arcfestés, lufihajtogatás. Olyan 
nagyszerű programot sikerült megszervezniük, ahol 300-350 ember jött össze, ápolta a kapcsolatait, régi 
ismerősökkel találkozott. Ez egy nagyon jó közösségformáló program volt, reméli, hogy jövőre is 
megrendezésre fog kerülni. Szeretne köszönetet mondani az Önkormányzatnak és minden segítő 
támogatónak, aki a megvalósításhoz hozzájárult bármilyen formában is.  
2023. július 27-től 31-ig 5 nap/4 éjszaka esélynövelő nyári tábort szervezett a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat hátrányos helyzetű gyermekek részére. 40 gyermeket 10 fő segítővel vittek el a Bogácsi 
Gyógyfürdőbe. Olyan tábort sikerült létrehozni, ahol minden gyermek megtalálta az örömét. Nagyon sok 
olyan gyermek van, akik nem tudnak strandra elmenni, mert szegény a család. Nagyon örültek ennek a 
lehetőségnek a gyerkőcök, reggeltől estig fürödtek. Emellett voltak kulturális rendezvények, kézműves 
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foglalkozások, közbiztonságra tanító foglalkozások. Bicikliket, eszközöket hoztak a rendőrség munkatársai 
az életszerű bemutatás céljából. Ez is nagy örömöt jelentett a gyermekeknek, nagyon élvezték ezt a 
programot is. Ez a tábor arról is szólt, hogy önellátóak voltak. Saját maguk főztek a felnőttek, a kísérők a 
gyermekeknek. Az előző évben rendelték az ételt, de nem nagyon ízlett a táborozóknak, ezért döntöttek 
emellett a saját főzős megoldás mellett idén, akár plusz munkában is. Vittek kettő szakácsot magukkal, 
mindenki messzemenőkig dicsérte a főztjüket. A tábor költségvetése hozzávetőlegesen 2 millió forint volt, 
amelyet saját maguk kalapoltak össze.  
Holokauszt emléknapot tartottak 2023. augusztus 2-án. A gyerekekkel közös megemlékezést tartottak. 
Ismertették a részükre, hogy 1944. augusztus 02-án ezen a fájdalmas napon mi is történt több ezer emberrel. 
Szomorúan fájdalmas ez az emlékezés, de eközben elgondolkodtató és felemelő! Ennek az emlékére a 
gyerekekkel 50 db gyertyát gyújtottak meg és emlékeztek a halottjaikra. Ezt minden évben meg szokták 
tenni, de idén arra gondoltak, hogy kiváló alkalom arra, hogy a gyerekeknek előadást tartsanak erről a 
szörnyű eseményről. Ez az előadás szemmel láthatóan nagy hatást váltott ki a fiatalokból.  
2023. szeptember 10-én a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat a hagyományihoz híven az idén is 
megszervezte a Máriapócsi Zarándoklatát. Szent Kereszt felmagasztalásának vasárnapja Máriapócson 
hagyományosan a cigány zarándokok búcsúja. Miskolcról egy busszal, közel 50 fővel vettek részt a 
zarándoklaton. Nagy öröm volt számukra találkozni az ország számos pontjáról érkező boldog 
testvérekkel. 
2008. november 3-án Nagycsécsen agyonlőtték Nagy Tibornét és Nagy Józsefet. A roma emberek 
sérelmére elkövetett rasszista gyilkosságsorozat 15. évfordulója alkalmából Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata az áldozatok emlékére állított emléktábla előtt megemlékezést tartott. 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának közgyűlése 2010-ben nyilvánította 
emléknappá a gyilkosságsorozat kezdetét. 
Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata a tavalyi évhez hasonlóan megrendezi az 
Ökumenikus „Karácsonyi Gyertyaláng 2023.” című rendezvénysorozatát.  A Miskolci Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat felvállalta, hogy az idei évben is egy olyan karácsonyi programsorozatot szervez, amelyben 
a rászoruló roma és nem roma gyermekek, családok, legalább néhány órára el tudják felejteni a mindennapi 
nehézségeket, a nélkülözést, az ajándékok nélküli karácsonyok rossz emlékét. Ez a rendezvény főzéssel 
indult, amit mindig az Újgyőri főtéren szoktak megrendezni. Alkalmanként 100-150 ember áll ételért sorba 
ott. És több magyar áll ilyenkor sorban, mint roma, és ráadásul gyermekeikkel együtt. Ennek a költségvetése 
is 80 %-ban támogatásokból jön össze. 2-3 ember nagyon komoly anyagi segítséget nyújt ilyenkor nekik. 
Ez a főzés egészen december 31-ig fog menni. Szenteste megpróbálják az utcán élőket, a szegényeket kicsi 
meglepetésben részesíteni. Például az étel mellé bejglit, vagy szaloncukrot is osztanak és karácsonyi 
hangulatot is próbálnak számukra ilyenkor varázsolni, hogy érezzék, karácsony van. December 31-én, ami 
szintén vasárnapra esik, szilveszter napján lencsét fognak főzni és szintén valamilyen édességgel 
kedveskednek majd a rászorulóknak. Egyelőre decemberig tudják finanszírozni az étkeztetést, aztán majd 
meglátják, hogyan tovább.  
A Roma Önkormányzatnak az ez évben végzett tevékenysége, munkássága példamutató az országban. Sok 
roma van Miskolcon. És ezek a programok ahhoz képest, amennyi támogatásuk van, elég szépen 
megvalósultak. Elmondja továbbá, hogy van egy kiváló focicsapatuk, ami évek óta már az első osztályban 
játszik és az első négy helyen mindig ott vannak. A sport összekovácsolja az embereket, barátságokat sző. 
A roma és nem roma társadalom kapcsolódásának egyik legfontosabb része a sport, meg a zene.  
Egyetlen dolog még kimaradt. December 19-én a Nemzetiségek Házában lesz egy szeretet-karácsony, 
ahová 150 gyerek lesz meghívva. Nekik csomagokat készítenek majd, reggelivel, gyümölcsökkel, üdítőkkel 
várják őket. Iskolásokat és óvodásokat is várnak majd erre a rendezvényre. Rajzpályázatot is hirdettek, 
minden iskolából kérnek be erre a gyerekektől rajzokat, amelyeket díjaznak majd. Polgármester Úr elvállalta 
a fővédnökséget, amelyet ezúton szeretne megköszönni neki. Kéri, hogy térjenek át akkor a kérdezz-felelek 
részre. Aki hozzá szeretne szólni, azt kéri, hogy jelezze. Kéri a nevet és a címet, illetve kettő percben lehet 
felszólalni.  
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Szatmári József: A Hideg soron lakik. Egy problémája van. A szemét, a közbiztonság náluk nulla. Miskolc 
közepén laknak bent, egy mentő nem tud oda bemenni. A Rendőrség is félve megy oda be. A rendészek 
egyáltalán nem akarnak bemenni. Sok a fiatal, sok a kutya, sok a patkány. Ez ellen kellene valamit tenni.  
 
Lakatos Ernő elnök: Erről beszélt az elején, sajnálja, hogy a képviselők közül senki sem ment el erre a 
közmeghallgatásra, mert igazából ezek miatt neki kellene szólni. Szerinte jár be a telepre a Rendészet. 
Kérdezi Lengyel Roland Urat, tud-e valamit erre mondani?  
 
Lengyel Roland: Először is szeretne gratulálni Elnök Úrnak, illetve a Testületnek az egész éves 
munkához. A kérdésére válaszolva, elmondja, hogy a Rendészet a teljes városra kiterjedően végzi azokat a 
feladatokat, ami miatt létrehozták az intézményt. Nem gondolja, hogy van olyan területe a városnak, ahová 
a Rendészet, vagy a Rendőrség nem merne bemenni. Azt sem gondolja, hogy bárhol olyan állagú lenne a 
közbiztonság, vagy a komfortérzet, hogy a munkájukban akadályozná ez őket. Természetesen az 
észrevételeket meghallgatják, örömmel fogadnak minden jelzést, és ezekre reagálni is fognak. Az 
Önkormányzati Rendészet valamennyi választókerületben ellenőrzi azokat az ingatlan-tulajdonosi 
kötelezettségeket, ami az ingatlan szemetességére, elhanyagoltságára, tisztántartására vonatkozik és ebben 
megteszi a szükséges jelzéseket. Elnök Úr is bizonyosan találkozott ezekkel az intézkedési eredményekkel. 
De, ha vannak olyan területek, amelyeket a kollégái nem mértek fel, vagy nem vettek észre, akkor örömmel 
fogadják a cím szerinti jelzéseket. Illetve szeretné megragadni az alkalmat, hogy Elnök Urat is invitálja a 
Miskolci Önkormányzati Rendészethez, ahol konkrétan tudnak beszélgetni valamennyi területről.  
 
Lakatos Ernő elnök: Köszöni szépen ezt a meghívást. Tudja, hogy a Hideg soron a szeméttel nagyon 
nagy gondok vannak. És a legnagyobb baj, hogy olyan állapotok vannak, hogy patkányok, egerek 
mászkálnak ott, mit a kutyák. Néhány alkalommal megcsinálnak egy nagyobb takarítást, és utána folytatódik 
minden tovább ugyanúgy. Ebben nem minden esetben az Önkormányzat a hibás, az ottlakókkal van a 
legnagyobb gond. Tisztelet a kivételnek! Ő már sokszor elmondta, hogy nem tudnak addig segíteni, amíg 
ő magukon nem segítenek. Arra sajnos nincs pénz, hogy konténereket szállítsanak ki minden hónapban a 
hulladék összegyűjtésére, elszállítására.  
 
Szatmári József: Ő nem azt mondta, hogy a közbiztonság nem jó. Az út állapota olyan, hogy amiatt nem 
lehet oda bemenni. És ez a város közepén van. Tiszta sár minden.  
 
Lakatos Ernő elnök: Meg fogja keresni az önkormányzati képviselőket és el fogja mondani az illetékesnek, 
hogy milyen kérdés, kérés érkezett az ő területével kapcsolatban. Amint ez megtörténik, telefonon vissza 
fog jelezni. hogy mi történt ezzel az üggyel kapcsolatban. Ennyit tud ígérni.  
 
Váradi Nikoletta: Ő is a Hideg sorról érkezett. A 38-as busszal van problémája. A baj ezzel az, hogy csak 
18.37 óráig közlekedik. Ez miért van így? Reggel rendesen megy. Aki este 6-ig dolgozik, az nem tud 
hazamenni.  
 
Lakatos Ernő elnök: Az a baj, hogy az illetékes nincs itt, erre ő nem tud válaszolni. Erre is csak azt tudja 
mondani, hogy meg fogja kérdezni. Ha bármit megtud ezzel kapcsolatban, értesíteni fogja őket is.  
 
Szukup András: Gratulál a Roma Nemzetiségi Önkormányzat vezetőinek a 2023. évben végzett 
munkájukhoz. A közterület fenntartóihoz és a Rendőrkapitány Úrhoz van kérdése. Annyiban szeretné a 
segítségüket kérni, többször járják a telepeket, mert nagy a probléma. Az autók gyorsan történő közlekedése 
is baj arra. Jó lenne, ha többször ellenőriznék a lakosokat, az udvarokat, a nem ott lakó embereket. Sokan 
vezetnek jogosítvány nélkül. Miskolc-Bábonyibérc területről van szó.  
 
Dr. Bakk Richárd: Ő is gratulál az ismertetett eredményekhez Elnök Úrnak, a jövőre nézve pedig sok 
sikert kíván a továbbiakhoz. A gyorshajtás témakörével kapcsolatban azt tudja elmondani, hogy nagyon 
sok helyszín van kijelölve a városban és a városon kívül is, ahol mérési pontok vannak. Ezekkel a mérési 
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pontokkal kapcsolatban szoktak kapni jelzéseket. Néha sokallják, néha keveslik ezeknek a számát. A 
Bábonyibérc környékén ilyen mérési pont, a kis utcákra tekintettel, nincs. A baleseti helyzet sem indokolja, 
hogy legyen. Gyakran megkapják a rendőrök, hogy miért olyan helyen mérnek, ahol nincs is sok baleset, 
biztosan csak pénzbehajtásra mennek. Szó nincs erről. Valóban csak azokat az utakat pásztázzák, ahol több 
a baleset és a közlekedési helyzet indokolja, hogy mérjenek. Bábonyibérc ezek között nem szerepel. Az, 
hogy jogosítvány nélkül vezetnek autókat, sajnos igaz. Ezt alá tudja támasztani. Csak ebben az évben több 
tíz szabálysértési őrizet volt emiatt, mert jogosítvány nélkül közlekedő sofőröket szűrtek ki a forgalomból. 
Ezt is kettéosztaná. És azt sem bánja, ha ennek hírét viszik. Ezekben az esetekben, ügyekben szigorúan 
lépnek fel. Az, aki nem rendelkezik vezetői engedéllyel, soha nem is rendelkezett, vagy volt neki, de 
kipontozódott és elvették tőle, az szabálysértést valósít meg, ha beül a volán mögé. Az ilyen sofőröket, ha 
a rendőr kiszűri a forgalomból, kivétel nélkül szabálysértési őrizetbe veszik. Három napon belül bíró elé 
kerül, ott dönt arról a bíró, hogy hány nap elzárást kap. Amikor viszont valakit már eltiltottak a vezetéstől, 
mert korábban ittasan vezetett, engedély nélkül vezetett, és a hatóság, legyen az bíróság vagy rendőrség, 
hozott egy olyan határozatot, hogy ő nem vezethet, ennek a megszegése már bűncselekmény. Itt már még 
szigorúbb szankciókkal kell szembenézni. Ha ilyen jelzések vannak, nagyon megköszönik, ha eljuttatják a 
Rendőrséghez, akár névtelenül, akár egy 112-es segélyhívóra tett bejelentésre, akár telefontanúra, azt ki 
fogják szűrni a forgalomból jóval nagyobb eséllyel. Gyakorlatilag utaznak az ilyen sofőrökre, mert veszélyt 
jelentenek. Ebben előre is köszöni a segítséget. Illetve bármilyen témában várják a jelzéseket és a segítséget, 
mert itt élnek ők is. Tudják, hogy vannak eltérő városrészek, vannak problémák. Nem dugják a fejüket a 
homokba egy probléma hallatán sem, hanem próbálják azt megoldani. Bátorít mindenkit, ha van probléma, 
vessék azt fel.  
 
Lakatos Ernő elnök: Lenne egy kérdése Alezredes Úrhoz. Nagyon sok fiatal kérdezi tőle, hogyan lehet 
azt elérni, hogy bizonyos szórakozóhelyekre nem engedik be a roma fiatalokat. Mindenkit ő sem ismer, de 
azok, akik általában szólni szoktak neki ezért, azokat nagyjából igen. És tudja, hogy ők nem olyan gyerekek, 
akik a balhét keresik. Van például egy roma fiú, aki az Avason lakik, van egy magyar barátnője. Egyik 
szombaton mentek az egyik szórakozóhelyre, megállították az ajtóban. A lányt be akarták engedni, a fiút 
visszaküldték. Tisztában van azzal, hogy ezek a helyek magánkézben vannak és az ő döntésük, hogy kit 
engednek be és kit nem. Mit tudna javasolni ebben a dologban Alezredes Úr?  
 
Dr. Bakk Richárd: Elnök Úr a kérdésben már részben meg is válaszolta ezt. Ezek a szórakozóhelyek 
magánkézben vannak és a hely üzemeltetője dönti el, hogy milyen házirendet vezet be és kit enged be, kit 
nem. Olyanról már ő is hallott, hogy egyes emberek ki vannak tiltva különböző szórakozóhelyekről. De 
azért vannak kitiltva, mert okot adtak rá a múltban. Az, hogy olyanokat nem engednek be válogatás nélkül, 
akik korábban semmilyen problémát nem okoztak, véleménye szerint nem helyes, de a Rendőrségnek 
ebben semmilyen hatásköre nincs. Létezik egy Egyenlő Bánásmód Hivatala Budapesten, oda lehet jelezni 
az ilyen problémákat. Ők, a rendőrök ettől sokkal befogadóbbak. Nagyon sok kollégájuk van a cigányság 
soraiból. Egyre több. És ezúton is buzdít mindenkit arra, aki megfelel a feltételeknek, az jelentkezzen a 
soraikba, akár rendőrnek, akár határvadásznak, akár fegyveres biztonsági őrnek, mert nagyon elégedettek a 
náluk dolgozó cigány kollégákkal.  
 
Lakatos Ernő elnök: Sejtette, hogy a dolognak ez a hátráltatója, hogy magánkézben vannak ezek a 
szórakozóhelyek és az ő döntésük az emberek beengedése. Felmerült már benne korábban, hogy megkeresi 
a tulajdonost, hogy ha ő odavisz valakit, aki roma, tud-e arról, hogy azt nem engedik be. Tudja, hogy nem 
lehet ebbe beleavatkozni, de tőle, tőlük várják a megoldást. Felmerült az is, hogy miért nem csinál a Roma 
Önkormányzat egy szórakozóhelyet, ahol a cigány fiatalokat nem szankcionálnák, hanem beengednék. Egy 
ilyet nem tudnak felvállalni és részt sem akar ebben venni. Azt még elmondja, van néhány nem publikus 
dolog, amiről szeretne Alezredes Úrral négyszemközt beszélni, ha erre lehetőséget adna neki, azt 
megköszönné.  
 
Dr. Bakk Richárd: Megkéri Elnök Urat, hogy hívja fel és megbeszélnek egy időpontot. Természetesen 
nyitott ajtókat kopogtat.  
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Balázs Károlyné: Szintén Bábonyibércen élő lakos. Gratulációját fejezi ki a Testület felé az éves 
munkájukhoz. Abban teljesen igaza van az előtte felszólalónak, hogy a jogosítvány nélküli közlekedés 
nagyon elszaporodott. Azért nem történt még eddig baleset, mert akinek van jogosítványa, az jobban félti 
az autóját, és még jobban figyel. Megjegyzi, nem ártana egy-két helyre táblát kitenni, de lehet az is mindegy 
lenne, mert akinek nincs jogosítványa, az nem is tudja a KRESZ-t, így nem foglalkoznak ilyennek. A másik 
téma, ami kapcsán szót kért, hogy náluk a szennyvízzel van még nagy gond még így a szemét után. Sajnálja, 
hogy nincs itt a választókerület képviselője, mert meg szerette volna kérdezni tőle, hogy tavaly, tavalyelőtt 
arról volt szó, hogy a TOP10-be be fognak kerülni, előrébb lesznek a szennyvízzel. Amennyiben 
megoldódna a szennyvíz probléma, az már eleve sok mindenben segítené a lakosokat, utána lehetne az 
úttal és egyebekkel foglalkozni.  
 
Lakatos Ernő elnök: Önkormányzatuk meg fogja keresni Erdei Sándor képviselő urat, illetve felkéri 
Szukup urat, mivel neki gyakrabban van esélye találkozni vele, tolmácsolja a felvetéseket. Emlékei szerint 
az interneten keresztül is érkezett hozzájuk kérdés, felkéri Tamás Attilát, hogy vezesse elő őket.  
 
Tamás Attila: Az önkormányzat jelen van az interneten is, és több kérdés is érkezett, amiket próbált 
rendszerezni. Felmerült kérdésként, van-e arra lehetőség, hogy a közmunkások utazási kedvezményben 
részesülhessenek. Sokat számítana, mert nem elég, hogy munka közben sokat kell gyalogolniuk, még 
munkában is, illetve haza is kell jutni. Panaszként felmerült az is, hogy nincs hol elfogyasztaniuk az 
ennivalójukat. Nyáron a kuka tetejét használják asztalnak, de télen ez már nem tudják megtenni, mert 
fáznak. Aztán szintén egy Városgazdánál dolgozó vetette fel, hogy a nyolc órás műszak alatt nincs módjuk, 
illetve nem tudnak hova elmenni mosdóba. A kocsmákba, iskolákba nem engedik be őket a mosdóba. 
Kérdés volt, hogy idén is osztanak-e az Önkormányzat részéről fertőtlenítőszereket. Egy kérés, javaslat, 
hogy a város legalább azoknak a gyerekek esetében adhatna kedvezmény a gyógyszervásárláskor, akik végett 
gyermekvédelmi támogatás jár. A Tetemvár kapcsán többfelől is érkezett a romok eltakarításának, az aszfalt 
hiányának és a kátyúk okozta problémáinak felvetése. Nagyon rossz minőségűek ott az „utak”, nehezen 
járhatók. A Bábonyibércen sok helyen van illegális szemétlerakat, ami azért is problémás, mert ha rövid 
időn belül nem kerül elszállításra, akkor mások is odaviszik a szemetet, és egyre csak nőni fog a halom. A 
szociális tűzifa felől is érdeklődtek, mert van, aki tavaly azért nem kapott, mert járt a családsegítőnél. 
Megalázónak tartja az író, hogy „sorba kell állni”, és nem kapnak így a rászorulók. Egy kérdező leírta, hogy 
biciklivel jár mindenhova, megállította a rendőr és megbüntette, mert nem volt világítása. Hangsúlyozta, ez 
nappal történt, és kiemelte, csak a cigányokat bünteti a rendőr emiatt.  
 
Lakatos Ernő elnök: Kéri Kapitányvezető Urat, hogy válaszoljon a felvetésre.  
 
Dr. Bakk Richárd: Válasza, hogy nem volt az illetőnek lámpája, az szabálysértés, azért büntették meg. Ha 
nappal nincs, akkor éjszaka, sötétben sincs, és ez nagyon veszélyes. Sok kerékpáros baleset történik. A 
láthatóság, a „Látni és látszani” kampány napjaikban folyik. Rengeteg kerékpárost és autóst is 
megbüntetnek azért, mert nem jól világít a járműveik összes lámpája. Ez egyszerűen a forgalomban 
veszélyes. Aki kerékpárosként vagy gyalogosként vesz a közlekedésben részt úgy, hogy nincs kivilágítva és 
nem látható, életveszélyes. A Lyukósi úton például a kollégái szoktak büntetni gyalogosokat, mert veszélyes, 
ahogy közlekednek, amikor gyalogolnak a gyalogosok kivilágítatlanul, az egyenlő az életveszéllyel. Ég és 
föld a különbség aközött, ha valaki ki van világítva vagy legalább fényvisszaverő holmi van rajta, vagy ha 
egyáltalán semmi. Ebben az évben is volt halálos kimenetelű baleset, ez sajnos az eredmény. Az, hogy csak 
a cigány bicikliseket büntetik, az nem igaz, másokat is büntetnek, illetve nem mindenkit büntetnek meg, 
akinek nincs lámpája, pláne nappal. Felhívják a figyelmet. Az más kérdés, hogyha valakinek szabálysértési 
előélete van, és azt látja a hatóság, hogy többször volt már szabálysértés elkövetője, és a figyelmeztetés nem 
használt, akkor súlyosabb szankcióhoz nyúlnak. Ez egyedi eset volt, amit itt előadtak, meg kellene nézni, 
hogy az illetőnek volt-e bármilyen jellegű szabálysértése, mert ha igen, akkor nem kell csodálkozni. Egy 
figyelmeztetés már nem elég. Felmerült a jogkövető többség részéről, hogy mások miért sértenek 
jogszabályokat. Elmondja, szívesen veszik a jelzéseket. Tisztában van azzal, hogy nem fog senki bemenni 
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a rendőrségre és elmondani az általa ismert információkat, mert nem akar magának kellemetlenséget. 
Azonban ha ezeket Elnök Úrral, a képviselőkkel megosztják, és ők eljuttatják hozzájuk, nem fogják 
kérdezni, hogy kitől van az információ, nem is kell megmondani. A rendőrséget maga az információ érdekli, 
és ez igaz az engedély nélküli vezetőkre, a kábítószer terjesztőkre, mindenkire. A közmeghallgatáson a drog 
problémájáról még nem esett szó, de élő, létező probléma a városban és környékén is. Amennyiben van ez 
ügyben is jelzés, az számukra hasznos. Kiemeli, nem fogják keresni, hogy ki mondta az információt, őket 
maga az információ érdekli, azt majd rendőrségi eszközökkel feldolgozzák úgy, hogy eredményes legyen. 
Ha nem bíznak abban, hogy a rendőrségen ezt anonim módon megtehetik, akkor ahogy az előbb is mondta, 
mondják el a képviselőknek, akik eljuttatják ezt hozzájuk anonim módon.  
 
Lakatos Ernő elnök: A Városgazda kapcsán több felvetés, kérdés, probléma is felmerült. 
Közmeghallgatásukra ők is meghívást kaptak, azonban nem jelent meg tőlük senki. Elmondja, hogy Bozik 
elnökhelyettes úr a Városgazdánál munkavezető. Valamikor hallott arról, hogy talán lesz olyan, hogy 
térítésmentes bérletet biztosítanak a dolgozók számára, kérdése, hogy van-e erről valami hír. A másik dolog 
sajnos régi téma, hogy nem tudják hol elvégezni a szükségleteiket. Volt már olyan bejelentés, ami miatt 
büntetést is kaptak, hogy közterületen végezték el szükségleteiket, látták őket a bérházból, és bejelentették. 
Valami megoldásra szükség lenne.  
 
Bozik János elnökhelyettes: Az Ügyvezető azt mondta, hogy a körzetekhez legközelebb igyekszenek a 
beosztást csinálni. A wc-vel kapcsolatban nem tud mit mondani, van például reggeli időszak, akkor kell 
elvégezni, amit kell, ez egy munkahely. A bérlettel kapcsolatban sincs több jó híre. Néhány évvel ezelőtt 
volt ilyen lehetőség, de már nincs.  
 
Lakatos Ernő elnök: Ez évek óta problémát jelent, szinte minden éven találkoznak ezekkel a 
problémákkal. Próbáltak már értekezni az Igazgatóval, aki azt mondta, amiben tud segít. Amit Bozik Úr is 
mondott, van reggeli időszak, akkor kell elvégezni, amit kell. Legutóbb azt a választ kapta, hogy amikor 
viszik az embereket dolgozni, akkor autó viszi ki őket, és leteszi őket az adott munkavégzés helyén. 
Tisztában van azzal, hogy a felvetett problémákat nehéz megoldani. Miskolcon egyébként is probléma, 
hogy nincsenek közvécék, az pedig nem igazán járható úgy, hogy minden munkavégzés helyén biztosítva 
legyen egy mobil wc.  
Korózs András, a MIHŐ ügyvezetője felé lenne egy kérdése, ami az irodájukat érinti. Kérése, hogy a Baross 
utcai irodájukban gázkonvektorok vannak, körülbelül 20 éve ugyanazok, így már időszerű a lecserélésük. 
Elmondja, hogy a főcsap el van zárva, ahogy a konvektorok is, mégis gáz szagot érezni az egész épületben. 
Kérdése, hogy van-e arra lehetőség, hogyha a gázt lezárják, akkor feltételezi egy általány díjat fizetni kell 
minden hónapban. Kérne egy óraállást, egy megszüntetőt, és majdcsak tavasszal kapcsolnák vissza. Tavaly 
is egész évben fizették a fűtést, noha novemberben már ott kellett hagyni ezt az irodát és egy másikat 
béreltek, ahol tudtak melegedni. A Baross utcai irodát pedig hiába zárták le, ugyanazok a számlák érkeztek. 
Megjegyzi, a Pénzügyi Osztály részéről érkezett már olyan jelzés, hogy visszakapják azt az összeget, 
amennyivel többet fizettek a felhasználtnál. Kérdése Korózs Úr felé, hogy mi ennek a menete, hogyan 
tudják megszüntetni, lezáratni, hogy megy az általány. Szeretné tudni, hogyan megy ez és mi a kötelessége. 
 
Korózs András: Kiemeli, hogy a közszolgáltatótól van jelen és nem a gázszolgáltatótól, az más. Annyiban 
tud segítséget nyújtani, hogy ad egy névjegykártyát, és majd megbeszélik. Elmondja, hogy ezek a 
felhasználási helyek általában az MVM Nextnél vannak, oda kell egy kérvényt küldeni, de majd egy 
számlával bemegy Elnök Úr hozzá, és próbál utána nézni, hogyan áll ott az ügy.  
 
Lakatos Ernő elnök: Megköszöni a segítséget, élni fog vele.  
 
Szatmári József: Elmondja, hogy amikor a Hideg sorról jönnek lefele, de szinte alig tudnak, nem tudják a 
gyerekeket biztonságosan vinni az iskolába, mert olyan nagy a közlekedés. Az autók nem néznek semmit, 
és senkit, hogy mennének a gyerekek, csak nyomják a gázt. Zebrára, táblára vagy esetleg egy ideglenes 
jelzőlámpára lenne szükség, hogy amíg a gyerekek iskolába mennek, biztonságban tudjanak közlekedni.  
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Lakatos Ernő elnök: Megerősíti az elhangzottakat. Szerinte a Városgazdához tartozik az ügy, de utánajár 
majd a lehetőségnek, hogy milyen megoldást tudnának találni, mert az a rész valóban nagyon veszélyes. A 
gyerekeket amikor kísérik óvodába, iskolába, el se lehet itt mondani mennyire veszélyes.  
Megkérdezi van-e egyéb kérdés, hozzászólás. Megállapítja, hogy nincs. Megköszöni mindenki részvételét. 
Áldott, boldog ünnepeket kíván mindenkinek! Az ülést 16 óra 33 perckor bezárja. 
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